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Protokół nr 32/22 

 z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów, Promocji Wsi  

i Spraw Europejskich 

z dnia 25 maja 2022 r.  

 

Posiedzenie  rozpoczęło  się  o  godzinie  15.00  w  siedzibie Urzędu Gminy Włocławek.  

W posiedzeniu uczestniczyli Radni  Gminy Włocławek, Wójt Pani Magdalena Korpolak – Komorowska, 

Skarbnik Gminy Pani Angelika Przybysz, Sekretarz Gminy Pan Piotr Stanny.  

W obradach uczestniczyło 12 członków Komisji - lista obecności Radnych  stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.   

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń Komisji.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zmian do budżetu na 2022 r.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Włocławek na lata 2022 – 2038.  

7. Zaopiniowanie Rozpatrzenie projektu Uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zaciągnięcia 

pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  Gospodarki Wodnej w Toruniu z 

przeznaczeniem na dotację celową dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Smólniku na 

dofinansowanie zakupu średniego samochodu ratowniczo – gaśniczego.  

8. Zaopiniowanie  projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

z realizacji planu finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminy 

Włocławek z siedzibą w Kruszynie za 2021 r.  

9. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Włocławek za 2021r.  

10. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Włocławek wotum zaufania.  

11. Zaopiniowanie projektu Uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Włocławek za 2021 rok. 

12. Zaopiniowanie  projektu Uchwały Rady Gminy Włocławek w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Włocławek absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021r. 

13. Sprawozdanie z prac Komisji za 2021 r.  

14. Sprawy różne.  

15. Zamknięcie posiedzenia.    

 

Ad.1. 

Przewodniczący Komisji Pan Radny Bogusław  Wrocławski o  godzinie 15.00 otworzył posiedzenie  

 i powitał członków komisji  oraz wszystkie osoby biorące udział w obradach Komisji.   
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Ad. 2. 

Pan  Przewodniczący na podstawie  podpisanej  listy  obecności  stwierdził quorum /obecnych 12 

członków Komisji/.  

 

Ad.3. 

Następnie Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek posiedzenia po czym zapytał, czy są 

wnioski uzupełniające do porządku obrad?  

Propozycji nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie proponowanego porządku obrad. 

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 4.  

W tym punkcie Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z 

protokołem nr 25/21 z posiedzenia komisji w dniu 22.11.2021 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 25/21 z posiedzenia komisji w dniu 22.11.2021 r. 

Za przyjęciem głosowało 11 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 26/21 

z posiedzenia komisji w dniu 29.11.2021 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 26/21 z posiedzenia komisji w dniu 29.11.2021 r. 

Za przyjęciem głosowało 11 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 27/21 

z posiedzenia komisji w dniu 09.12.2021 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 27/21 z posiedzenia komisji w dniu 09.12.2021 r. 

Za przyjęciem głosowało 11 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 28/22 

z posiedzenia komisji w dniu 11.02.2022 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 28/22 z posiedzenia komisji w dniu 11.02.2022 r. 

Za przyjęciem głosowało 11 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 29/22 

z posiedzenia komisji w dniu 02.03.2022 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  
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Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 29/22 z posiedzenia komisji w dniu 02.03.2022 r. 

Za przyjęciem głosowało 9 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 3 osoby.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 30/22 

z posiedzenia komisji w dniu 29.03.2022 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 30/22 z posiedzenia komisji w dniu 29.03.2022 r. 

Za przyjęciem głosowało 10 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 2 osoby.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem nr 31/22 

z posiedzenia komisji w dniu 20.04.2022 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu 31/22 z posiedzenia komisji w dniu 20.04.2022 r. 

Za przyjęciem głosowało 10 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 2 osoby.  

 

Pan Przewodniczący poinformował, że wszyscy mieli możliwość zapoznania się z protokołem z 

wspólnego posiedzenia Komisji z dnia 29.12.2021 r. i zapytał czy są uwagi do w/w protokołu?  

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie protokołu z wspólnego posiedzenia komisji w dniu 29.12.2021 r.  

Za przyjęciem głosowało 11 osób, przeciw – 0, wstrzymała się – 1 osoba.  

 

Ad. 5.  

O zabranie głosu w tym punkcie poproszona została Pani Skarbnik, która przekazała, że proponowane 

zmiany dotyczą:  

Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo 

Rozdział 01043 Infrastruktura wodociągowa wsi 

Na podstawie wniosku o dofinansowanie numer 01/2021/5704 Polski Ład oraz pozytywnej decyzji 

Prezesa Rady Ministrów zmniejsza się plan dochodów i wydatków do kwoty udzielonej Promesy tj. 

8 523 050,68 zł, co stanowi 95 % ostatecznej wartości inwestycji – „Modernizacja wraz z rozbudową 

Stacji Uzdatniania Wody w m. Dębice, Dąb Polski oraz sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie Gminy 

Włocławek”. W 2022 roku wartość dofinansowania stanowić będzie kwotę 4 261 525,34 zł. 

Rozdział 01044 Infrastruktura sanitacyjna wsi 

Dokonuje się przeniesienia wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem nr 3 i 3a. 

Dział 600 Transport i łączność 

Rozdział 60016 Drogi publiczne gminne 

Na podstawie wniosku o zmianę przedsięwzięć sołectwa Łagiewniki dokonuje się zmian w wydatkach 

inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem nr 3, 3a i 5. 

Dział 750 Administracja publiczna 

Rozdział 75095 Pozostała działalność 
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Dokonuje się zmian w planie dochodów i wydatków zgodnie z zawartym porozumieniem nr 12/22 w 

sprawie organizacji prac społecznie użytecznych oraz dokonuje się zmian w planie wydatków na 

przedsięwzięcia realizowane w ramach funduszu sołeckiego. 

Dział 852 Pomoc społeczna 

Rozdział 85228 Usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 

Na podstawie pisma Wojewody Kujawsko-Pomorskiego z dnia 10 maja 2022r. numer 

WFB.I.3120.3.31.2022 dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków  

w wysokości 26 000,00 zł z przeznaczeniem na organizowanie i świadczenie specjalistycznych usług 

opiekuńczych w miejscu zamieszkania dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 

Rozdział 85295 Pozostała działalność 

Dokonuje się zwiększenia wydatków inwestycyjnych na zadanie pn. Zakup sprzętu rehabilitacyjnego na 

potrzeby wyposażenia Dziennego Domu Seniora” zgodnie z załącznikiem nr 3 i 3a. 

Dział 853 Pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej 

Rozdział 85395 Pozostała działalność 

Dokonuje się zmniejszenia wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem nr 3 i 3a. 

Dział 855 Rodzina 

Rozdział 85501 Świadczenie wychowawcze 

Wojewoda Kujawsko-Pomorski pismem nr WFB.I.3120.3.32.2022 z dnia 11 maja 2022r. zwiększył plan 

dotacji celowych z przeznaczeniem na realizację ustawy z dnia 11 lutego 2016r. o pomocy państwa w 

wychowywaniu dzieci, część II za okres styczeń-maj 2022r. 

Rozdział 85516 System opieki nad dziećmi w wieku do lat 3 

Zwiększa się plan wydatków bieżących w budżecie Żłobka „Kruszynka” ze względu na konieczność 

zatrudnienia pomocy medycznej dla podopiecznych jednostki, zgodnie z zapisami ustawy o opiece nad 

dziećmi w wieku do lat 3 oraz wzrostem kosztów ogrzewania. 

Dział 900 Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Rozdział 90006 Ochrona gleby i wód podziemnych 

Dokonuje się zwiększenia planu dochodów i wydatków z przeznaczeniem na realizację przedsięwzięcia 

- Warsztatowe zajęcia edukacyjno-ekologiczne podczas cyklu zajęć edukacyjnych pn. „Ochrona 

środowiska – każdy z tego korzysta!” w ramach dofinansowania z WFOŚiGW. 

Rozdział 90026 Pozostałe działania związane z gospodarką odpadami 

Na podstawie umowy zawartej z Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

na realizację przedsięwzięcia pn. „Usuwanie odpadów z folii rolniczych, siatki i sznurka do owijania 

balotów, opakowań po nawozach i typu Big Bag” wprowadza się otrzymane dofinansowanie w 

wysokości 14 268,00 zł. 

Dział 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego 

Rozdział 92109 Domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby 

Dokonuje się zmniejszenia dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury w Kruszynie zgodnie z załącznikiem 

nr 4. 

Rozdział 92116 Biblioteki 

Dokonuje się zmniejszenia dotacji dla Gminnej Biblioteki w Kruszynie zgodnie z załącznikiem nr 4. 
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Radny Pan Paweł Bogdanowicz zapytał o ile zwiększą się wydatki na żłobek w Kruszynie? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że będzie to wzrost o ok. 14673 zł.  

Radny Pan Zbigniew Lewandowski zapytał jak wygląda sprawa folii i siatek pozarolniczych?  

Pani Kierownik Katarzyna Knasiak odpowiedziała, że dostaliśmy na ten cel dofinansowanie i w 

miesiącach sierpień – wrzesień będziemy to realizować.  

 

Dalszych pytań do projektu uchwały nie było, w związku z tym  Pan Przewodniczący poddał pod 

głosowanie wniosek o pozytywne zaopiniowanie projektu omówionej uchwały.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 6.  

W tym punkcie Pan Przewodniczący stwierdził, że projekt uchwały był omówiony w poprzednim punkcie 

i wynika ze zmian do budżetu omówionych przez Panią Skarbnik i Panią Wójt.  

Radna Pani Magdalena Nowak zapytała co z dofinansowaniem na świetlice w Pińczacie? 

Pani Wójt odpowiedziała, że na ten moment jesteśmy na etapie otwierania ofert.  

W związku z brakiem dalszych pytań Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 7. 

Pani Skarbnik poinformowała,  że Rada Gminy Włocławek podejmując uchwałę Nr XLI/286/21 z dnia 

14 grudnia 2021r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Włocławek na 2022 rok – jako źródło 

sfinansowania planowanego deficytu wskazała m.in. pożyczki. Podjęcie uchwały o zaciągnięciu 

pożyczki w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu dla 

wskazanego w uchwale zadania inwestycyjnego pozwoli sprawniej i przejrzyściej realizować zapisy 

uchwały budżetowej na 2022 rok. 

Dodała, że projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu w kwocie 450 000,00 zł na realizację zadania pod nazwą 

„Dotacja celowa dla OSP Smólnik”. Prawnym zabezpieczeniem pożyczki był weksel własny in blanco 

wraz z deklaracją wekslową. Wypłata pożyczki nastąpi w 2022 r. w kwocie 450 000,00 zł, a spłata rat 

pożyczki i odsetek nastąpi w latach 2023-2029. Źródłem spłaty pożyczki będą dochody własne Gminy 

Włocławek oraz zaciągnięte kredyty i pożyczki. 

Radny Pan Zbigniew Lewandowski zapytał jakie odsetki od kredytu płaci Gmina?  

Pani Skarbnik odpowiedziała, że w 2021 r. płacimy 192 tyś. zł.  

 

W związku z brakiem dalszych pytań Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 8.  
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Zabierając głos w tym punkcie Pani Skarbnik poinformowała, że Kierownik Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminy Włocławek z siedzibą w Kruszynie  przedstawiła na posiedzeniu Rady 

Społecznej SPZOZ  w dniu 17 maja 2022 r.  bilans za 2021r. oraz rachunek zysków i strat stanowiące 

elementy sprawozdania finansowego jednostki. Sprawozdanie z realizacji planu finansowego zostało 

pozytywnie zaopiniowane przez Radę Społeczną SPZOZ w dniu  17 maja 2022 r.  

Sprawozdanie podlega zatwierdzeniu przez organ zatwierdzający nie później niż w ciągu 6 miesięcy  od 

dnia bilansowego.   

Dodała, że bilans na dzień  31 grudnia 2021 r. zamykający się kwotą 839 809,17 zł  po stronie aktywów 

i pasywów, rachunek zysków i strat  za okres od 1 stycznia 2021 r. do  31 grudnia 2021 r. zamykający 

się zyskiem w wysokości 159 178,79 zł.  

 

W związku z brakiem dalszych pytań Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały.  

Wniosek został przyjęty – jednogłośnie.  

 

Ad. 9.  

Głos zabrała Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska, która szczegółowo przedstawiła Raport o 

stanie Gminy za 2021 r. poinformowała ponadto, że Raport o stanie Gminy Włocławek za rok 2021 jest 

zestawieniem najważniejszych danych i stanowi kompendium wiedzy o działalności zawierającym 

między innymi informację ogólne o gminie, działalności rady, budżecie i finansach,  realizowanych 

inwestycjach, gospodarce,  edukacji, pomocy społecznej, ochronie środowiska, bezpieczeństwie, 

strategii czy ochronie zdrowia. 

Dodała, że za nami bardzo trudny rok, pełen obaw, wyzwań i działań . Chcąc osiągnąć założone cele 

należało z uwagi na pandemię COVID -1 9 niejednokrotnie zmieniać sposób myślenia , działania i pracy. 

Nowa rzeczywistość pokazała jak ważne są dla nas podstawowe i zarazem uniwersalne wartości takie 

jak zdrowie, bezpieczeństwo, szacunek, ludzka solidarność.  

Z raportu o stanie gminy między innymi wynika, że w gminie w roku 2021 zostało zrealizowanych wiele 

inwestycji osiągnięto rekordowy poziom wydatków inwestycyjnych w stosunku do roku 2020, które 

wzrosły o 11,31% i wyniosły ponad 13 009 430,07 zł, , a kwota pozyskanych środków zewnętrznych 

wynosiła 15 978 461,20, środki rozliczone to kwota 5 959 999, 55 zł. 

Następnie Pani Wójt Magdalena Korpolak – Komorowska przekazała, że każdy z Radnych otrzymał 

raport i na pewno się z nim zapoznał, dlatego poprosiła o zadawanie pytań w tym zakresie.  

Pani Wójt Magdalena Korpolak- Komorowska dodała, że w raporcie uwzględnione zostały uwagi 

poszczególnych Radnych i  podziękowała pracownikom Urzędu Gminy za prace nad raportem. 

Pytań w zakresie raportu nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący przystąpił do realizacji 

kolejnego punktu.  

 

Ad. 10.  

W tym punkcie Pan przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla 

Wójta Gminy Włocławek i zapytał czy są pytania w tym zakresie?  
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Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pan przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie projektu przedłożonej uchwały.  

Za  głosowało 7 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się 5 Radnych.  

 

Ad. 11.  

Głos w tym punkcie zabrała Pani Skarbnik, która omówiła sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Włocławek za 2021 r. przekazując, że budżet Gminy Włocławek po uwzględnieniu dokonanych w ciągu 

roku zmian ( 10 uchwałami Rady Gminy i 24 zarządzeniami Wójta Gminy), przewidywał dochody w 

wysokości 52 368 935,36 zł, z tego dochody bieżące: 44 573 978,86 zł, dochody majątkowe: 7 794 

956,50 zł. Planowane dochody zrealizowano  w wysokości 54 301 582,86 zł, co stanowi 103,69 %, z 

tego dochody bieżące zrealizowano w kwocie 45 204 647,27 zł (101,41 %), dochody majątkowe w 

kwocie 9 096 935,59 zł (116,70%). Plan dochodów zwiększył się o 8 480 602,19 zł. 

Plan wydatków – po uwzględnieniu dokonanych w ciągu roku zmian  stanowi  kwotę 57 268 935,36 zł, 

z tego wydatki bieżące: 41 046 302,32 zł, wydatki majątkowe: 16 222 633,04 zł, zrealizowano wydatki 

w wysokości 53 205 817,50 zł, co stanowi 92,91 % planu, z tego wydatki bieżące zrealizowano w kwocie 

40 196 387,43 zł (97,93 %), wydatki majątkowe w kwocie 13 009 430,07zł (80,19%). Wzrost planu 

wydatków o kwotę 8 480 602,19 zł. 

Wykonany wynik budżetu za 2021 rok zamknął się nadwyżką w kwocie 1 095 765,36 zł przy 

planowanym deficycie w wysokości 4 900 000,00 zł.  

Przy poniesionych w 2021 roku wydatkach inwestycyjnych  w kwocie 13 009 430,07 zł,  w 2021 roku  

wpłynęły  dochody majątkowe w wysokości 9 096 935,59 zł.  

Wykonanie budżetu za 2021 rok w zakresie wyniku operacyjnego, zamknęło się nadwyżką operacyjną 

(tj. różnicą między dochodami bieżącymi i wydatkami bieżącymi) w wysokości   

5 008 259,84 zł. Wygenerowana nadwyżka operacyjna potwierdza spełnienie wymogu określonego w 

art. 242 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku  o finansach publicznych. Poziom wypracowanego w 2021 

roku wyniku operacyjnego ma istotne znaczenie przy realizacji przyszłych budżetów Gminy Włocławek, 

ponieważ będzie miał istotny wpływ przy ustalaniu indywidualnego wskaźnika zadłużenia na dalsze lata.  

Skutki udzielonych ulg i zwolnień (bez ulg i zwolnień ustawowych) wyniosły 223 703,69 zł  i dotyczyły 

tylko  podatku od nieruchomości. Skutki decyzji wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy 

– Ordynacja podatkowa, obliczone za okres sprawozdawczy 2021 wyniosły 14 431,60 zł, w tym 

umorzenie zaległości podatkowych 14 431,60 zł.  

Wójt Gminy Włocławek działając na podstawie art. 67 a § 1 pkt. 3 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. 

Ordynacja podatkowa (t. j. Dz. U. z 2021 r. poz. 1540 ze zm.) w 2021 r. umorzył 4 zaległości podatkowe 

w podatku od nieruchomości na łączną kwotę 14 431,60 zł oraz odsetek na kwotę 364,00 zł.  

Wójt Gminy Włocławek udzielił 4 podatnikom podatku rolnego ulgi inwestycyjnej w podatku rolnym na 

kwotę 36 889,39 zł. 

Wójt Gminy Włocławek udzielając ulg, odroczeń, umorzeń zaległości z tytułu podatku kieruje się przede 

wszystkim ważnym interesem publicznym oraz ważnym interesem podatnika, czyli przesłankami 

zawartymi w art. 67a § 1 pkt. 3 Ordynacji podatkowej. Przesłanki te nie są przy tym skonkretyzowane i 

ich istnienie podlega każdorazowej ocenie stosownie do całokształtu okoliczności danej sprawy. Na tej 
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podstawie Wójt Gminy Włocławek podjął decyzję o umorzeniu zaległości podatkowych  podatnikom. 

Należy zauważyć, iż procedura przyznawania ulg w zobowiązaniach podatkowych jest sformalizowana 

i jednakowa dla wszystkich ubiegających się o przyznanie ulgi i opiera się na dokumentach 

uzasadniających zaleganie z płatnościami.  

Zwolnień, umorzeń czy odroczeń w podatku związanych bezpośrednio z sytuacją epidemiologiczną 

COVID-19 oraz zwolnień ustawowych w roku 2021 r. Wójt Gminy Włocławek nie udzielił. 

Zaległości podatkowe z tyt. podatku od nieruchomości  osób prawnych w 2021 r. wyniosły  

158 520,01 zł, są to zaległości 13 podatników. Zaległości podatkowych od osób prawnych z tytułu 

podatku rolnego i leśnego na dzień 31.12.2021 r. wynosiły 0,00 zł.  

Zaległości podatkowe osób fizycznych w 2021 r. wyniosły: 

− z tyt. podatku od nieruchomości  - 537 830,64 zł, są to zaległości 191 podatników, 

− z tyt. rolnego – 10 105,70 zł, zaległości 20 podatników, 

− z tyt. podatku leśnego 2 248,20 zł, zaległości 3 podatników. 

W związku z zaległościami w podatku od nieruchomości, rolnym i leśnym od osób fizycznych  

w 2021 r. wystawiono 1073 upomnienia, dotyczyły one zaległości na łączną kwotę 1 666 341,32 zł  

a także wystawiono 66 tytułów wykonawczych na kwotę 31 371,07 zł. Natomiast 23 osobom prawnym 

wystawiono upomnienia o zaleganiu w podatku na kwotę  126 458,57 zł oraz 1 tytuł wykonawczy na 

kwotę 7 649,00 zł.  

Z wystawionych tytułów wykonawczych wyegzekwowano w 2021 r. zaległości na kwotę 140 216,46 zł 

z tytułu podatku od nieruchomości, podatku rolnego i leśnego. W roku 2021 r. nie dokonano żadnych 

wpisów na hipotekę. 

Skutki obniżenia górnych stawek podatków z tytułu wpływu z podatku od nieruchomości od osób 

prawnych  wyniosły w 2021 r.  670 619,29 zł  zaś od osób fizycznych 665 010,03 zł oraz z tytułu 

udzielonych ulg i zwolnień na koniec 2021 r. z tytułu podatku od nieruchomości od osób prawnych 

12 582,09 zł z tytułu podatku od nieruchomości od osób fizycznych  z powodu udzielonych ulg i zwolnień 

211 121,60 zł. Ponadto z tytułu umorzeń w podatku od nieruchomości od osób fizycznych na kwotę 

14 431,60 zł. 

Stan zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na koniec 2021 roku wynosi  

17 062 490,82 zł, co daje wskaźnik 31,42% liczony do poziomu wykonanych dochodów.  

W 2021 r. w budżecie Gminy zaplanowano środki finansowe na fundusz sołecki w kwocie 645 659,82 

zł, wykonano w kwocie 640 644,97 zł, co stanowi 99,22%.  

Z tytułu opłat alkoholowych zaplanowano dochody w wysokości 131 760,95 zł z czego wpłynęła do 

budżetu kwota 116 312,38 zł co stanowi 88,28 % planu.   Wydatki na realizację zadań określonych w 

gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych i gminnym programie  

przeciwdziałania narkomanii zaplanowano na  kwotę 131 760,95 zł i zrealizowano na kwotę 109 164,08 

zł. Zgodnie ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu kwota w wysokości 7 148,30 zł zostanie 

wykorzystana w roku 2022.      

Wpływy z tytułu opłat  za gospodarowanie odpadami komunalnymi w 2021 r. wyniosły  

1 455 415,06 zł natomiast poniesione wydatki stanowiły kwotę 1 892 236,27 zł. Rada Gminy podjęła 

uchwałę Nr XLI/285/21 z dnia 14.12.2021 r. w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania 
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odpadami komunalnymi.  Należy zauważyć, że Rada Gminy uchwałą nr XLII/303/21 z dnia 30.12.2021 

r. w sprawie  zmiany uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty obowiązującej na terenie Gminy Włocławek oraz 

zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości, na 

których zamieszkują mieszkańcy i właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym podjęła decyzję o zwiększeniu stawek opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi.    

Wydatki  za  2021 r. w jednostkach organizacyjnych SP Smólnik i SP Kruszyn oraz CUW wyniosły 

8 837 766,89  zł i stanowiły 87,65 % wykonania budżetu. Zostały wykonane w 99,89 % planu 

przeznaczonego na wynagrodzenia wynoszącego 8 847 276,00 zł.  

Plan przychodów budżetu wynosił 6 278 800,00 zł, w tym z tytułu kredytów i pożyczek –  

6 178 800,00 zł oraz 100 000,00 zł zaplanowano na spłatę udzielonych pożyczek. Na koniec roku 

przychody zostały zrealizowane w kwocie 6 178 295,17 zł, w tym: z tytułu zaciągniętych kredytów 5 700 

000,00 zł, 10 500,00 zł z tytułu spłat udzielonych pożyczek oraz niewykorzystane środki pieniężne, o 

których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych 31 208,55 zł, wolne środki o których 

mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych 436 586,62 zł. Plan rozchodów budżetu  

zaplanowano w kwocie 1 378 800,00 zł, które zrealizowano na koniec roku w kwocie 1 289 300,00 zł i 

dotyczyły spłaty rat kredytów i pożyczek na 2021 rok w wysokości 1 278 800,00 zł oraz udzielone 

pożyczki 10 500,00zł.  

Pan Przewodniczący podziękował i otworzył dyskusję.  

Radna Pani Magdalena Nowak zapytała ile procent stanowią środki zewnętrzne?  

Pani Wójt odpowiedziała, że jest to 45 – 55 % 

Dalszych pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek 

o pozytywne zaopiniowanie projektu przedłożonej uchwały.  

Za  głosowało 8 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się 4 Radnych.  

 

Ad. 12.  

W tym punkcie Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały i zapytał czy są pytania w tym zakresie? 

Dodał również, że budżet został zrealizowany w 100 % i nie wnosi zastrzeżeń co do wykonania budżetu 

za 2021 r.  

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o 

pozytywne zaopiniowanie projektu przedłożonej uchwały.  

Za  głosowało 7 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się 5 Radnych.  

 

Ad. 13.  

Pan przewodniczący odczytał sprawozdanie z prac Komisji za 2021 r. i zapytał czy ktoś ma pytania w 

tym zakresie ?  

Pytań  nie zgłoszono w związku z tym Pan Przewodniczący przystąpił do kolejnego punku.  

 

Ad. 14.  
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Sprawy różne: 

Nie zgłoszono.  

 

Ad. 15.  

Na tym posiedzenie Komisji zostało zakończone.  

Pan Przewodniczący podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął posiedzenie o godzinie 

15.45.  

 

Protokół sporządziła: 

A. Seroczyńska  

 

  

                     Przewodniczący   

                                                        Komisji BFPWiSE  

 

                                     Bogusław Wrocławski       

 

 

 

 

 

 

 

 

 


